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Referat   fra   bestyrelsesmøde     
afholdt     som   online   møde   

Mandag   den   11.   januar   2021   kl.   18.30   -   21.00   
  

    
Til   stede: Lars   Broch   Christensen   LBC   

Karin   Thøgersen     KTH   
Helle   Berit   Kristensen   HBK   
Johnny   Twile JTW   
Lotte   Burchard LBU   
Thomas   Just TJU   
Claus   Holm   Christensen CHC   
Peter   Ove   Nielsen,   Handicap-   og   Course   Rating   Komiteen PON   
Dan   B.   Larsen,   Amatør-   &   Ordensudvalget DBL   
Jan   Rye,   ToRK JRY   
Morten   Backhausen,   direktør   MOB   
Anne   Skaarup,   administrationschef ASK   
Christina   Dalsgaard,   referent CDA   

  
  

Peter   Ove   Nielsen,   Handicap   &   Course   Rating   Komiteen,   Dan   B.   Larsen   Amatør-   &   
Ordensudvalget   samt   Jan   Rye   fra   ToRK,   deltog   på   det   online   på   møde.   

  
Amatør-   &   Ordensudvalget   (A&O)   har   haft   et   utrolig   fredeligt   år,   selv   om   der   har   
været   mere   spil   på   banerne.   Der   er   ikke   indbragt   sager   for   udvalget.     
  

Der   har   været   et   par   generhvervelsessager   (fra   Pro   til   amatør),   og   A&O   har   indført   en   
mere   lempelig   praksis   på   dette   område.   Der   er   afgørelse   inden   for   24   timer,   i   stedet   
for   3-5   uger.   De   seneste   gennemgås   for   at   tjekke,   om   der   er   sager,   som   skal   justeres   
i   forhold   til   ny   praksis.   A&O   har   fået   input   fra   MOB   og   Claus   Mølholm   i   forbindelse   
med   generhvervelsessagerne,   således   at   der   separeres   mellem   dem   som   har   tjent   
mange   penge,   og   dem   som   har   tjent   knap   så   meget,   således   at   de   hurtigere   kan   
komme   i   gang.     
  

A&O’s   udkast   til   nye   vedtægter   er   behandlet   af   Danmarks   Idrætsforbund   uden   
bemærkninger,   og   bestyrelsen   fremsætter   disse   på   det   kommende   repræsentant-   
skabsmøde.   A&O   glæder   sig   til   at   få   implementeret   vedtægter   og   håber,   at   
golfspillerne   afholder   sig   fra   at   søge   konflikter.     
  

Handicap   &   Course   Rating   Komiteen   (HCR)   oplevede   at   mange   møder   og   seminarer   
blev   aflyst   pga.   corona   i   2020.   HCR   var   glade   for   beslutningen   om   at   udsætte   
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indførelsen   af   det   nye   handicap   system   til   2021.   I   Spanien   er   de   f.eks.   først   gået   over   
til   det   nye   system   i   september   2020   i   stedet   for   januar   2020,   og   der   er   fortsat   
udfordringer   med   IT.   PON   roser   Nick   Hüttel   Olesen   og   Ole   Haag   på   sekretariatet,   de  
har   klaret   det   utrolig   flot.     

  
Mange   spillere   kan   ikke   forstå,   at   de   ikke   kan   spille   i   neutral   zone,   hvor   der   ikke   sker   
noget   med   deres   handicap,   og   undersøgelser   fra   USA   viser,   at   folk   har   svært   ved   at   
forstå,   at   selv   runder   spillet   i   det,   der   før   var   “neutral”   zone,   nu   pludselig   kan   give   ret   
store   ændringer   i   HCP,   afhængig   af   hvilken   score,   der   falder   ud   for   dagens   runde.   
Der   er   derfor   et   oplysningsarbejde   som   skal   pågå   i   2021,   når   det   forhåbentligt   bliver   
muligt   at   afholde   møder   igen.     
  

Der   blev   ratet   22   baner   i   2020,   hvilket   efter   omstændighederne   er   godt,   men   det   
betyder,   at   HCR   er   lidt   bagud   allerede   inden   2021   begynder.   Der   er   endvidere   
kommet   en   ny   rating-manual,   men   der   har   ikke   været   afholdt   seminar,   hverken   i   
Danmark   eller   udlandet.   Det   har   givet   visse   udfordringer   med   store   udsving   i   nye   
ratings,   idet   ændringerne   i   manualen   især   er   koncentreret   om   nye   tabeller   for   Out   of   
Bounce   og   vand/straf   områder,   som   er   blevet   lavet   helt   om,   og   det   har   betydet,   at   
ratingen   ligger   for   lavt,   på   de   to   punkter,   som   giver   en   lettere   bane.   Ratergruppen   har   
brug   for   at   samles,   så   de   kan   gennemgå   den   nye   manual.     
  

Der   skal   findes   nye   ratere   i   2022.   Der   er   en   liste   over   emner,   men   problemet   er   ofte   
geografien.     
  

Turnerings-   og   regelkomiteen   (ToRK)   har   omskrevet   turneringsbetingelserne   og   var   
klar   til   en   stor   sæson.   Der   var   turneringslederseminar   den   24.   og   25.   januar   2020,   
hvor   arbejdet   for   dommere   og   turneringsledere   før   en   DGU   turnering,   sekretariatets   
håndtering   af   protester,   turneringskassernes   indhold,   uddannelse   af   korpset   og   
lokalregler   blev   drøftet.   Protesterne   har   bl.a.   omhandlet   genplacering   af   bold,   
ændringer   af   turneringsplan   pga.   corona,   så   det   blev   en   mere   fair   afvikling,   
manglende   EGA   handicap   på   turneringsdagen,   og   hvilke   teesteder   der   skulle   spilles   
fra.   Det   tager   tid   at   afklare   en   protest,   da   flere   parter   skal   høres.    
  

Regelspørgsmål   har   Ole   Haag   fra   DGU   ofte   kunnet   svare   på.     
  

Sekretariatet   og   ToRK   har   online   møde   12.   januar   2021,   hvor   sekretariatet   gerne   vil   
drøfte   turneringsbetingelser   for   2021.   Her   skal   bl.a.   drøftes   elektroniske   scorekort,   
opgavefordeling   (hvor   bl.a.   dommere   kommer   med   som   føl   på   turneringer)   og   
turneringsleder   manualen   opdateres.   Der   er   turneringsleder-   og   dommerseminar   23.   
januar   online.   På   mødet   den   23.   januar   skal   der   drøftes   flagplacering   ved   
DGU-turneringer,   afbrydelse   og   genoptagelse   af   spil   (herunder   deltagerantal   ved   
forskellige   årstider),   holdledere/forældre   indblanding   under   turneringer,   protester,   
lokale   turneringsledere,   idet   ikke   alle   klubber   stiller   lokal   turneringsleder   til   rådighed,   
da   de   ikke   mener,   at   det   er   nødvendigt,   udfordring   kun   ved   Danmarksturnering.   
  

  
2   



  
  

  
  

Krav   til   handicap   i   Danmarksturneringen   har   tidligere   været   et   EGA-handicap,   men   
det   bortfalder   med   det   nye   WHS.   Skader/ferie   kan   være   årsag   til,   at   man   ikke   har   
indleveret   scorekort   nok,   og   derfor   skal   ToRK   drøfte   på   mødet   i   januar,   hvad   der   skal   
til.     
  

Tak   for   deltagelse   i   online   møde   til   Jan,   Peter   Ove   og   Dan.     
  

O.   Godkendelse   af   dagsorden     
Bestyrelsen   skal   godkende   den   fremsendte   dagsorden.     
  

Bestyrelsesreferatet   fra   bestyrelsesmødet   den   23.   november   2020   underskrives   ved   
første   fysiske   møde.     

  
Afgørelse   

Dagsordenen   blev   godkendt.   Referat   underskrives   på   næste   fysiske   møde.   
  

A.   Beslutningssager   
A.1 Udkast   til   foreløbigt   resultat   2020,   budget   2021   og   overslag   2022   (bilag   A.1.a,     

A.1.b,   A.1.c,   A.1.d).   
  

Bestyrelsen   skal   med   udgangspunkt   i   ovenstående   bilag   drøfte   og   forholde   sig   til   det   
foreløbige   resultat   2020,   budget   for   2021   samt   overslag   2022.   

  
Det   foreløbige   resultat   for   2020   udviser   et   overskud   på   t.kr.   1.978   og   egenkapitalen   
er   herefter   t.kr.   11.491.   Det   gode   resultat   skyldes   en   lang   række   af   aflyste   aktiviteter   
grundet   corona.   
  

Budget   2021   udviser   et   underskud   på   t.kr.   2.068.   Tanken   er,   at   de   midler   DGU   ikke   fik   
brugt   i   2020   bruges   til   at   dække   underskuddet   i   2021.   Der   er   derfor   heller   ikke   
budgetteret   med   en   kontingentstigning   i   2021,   og   der   forventes   status   quo   i   antal   
golfspillere.   Der   er   budgetteret   med,   at   der   findes   en   tøjsponsor   i   januar   2021,   til   
gengæld   er   der   ikke   budgetteret   med   en   ny   hovedsponsor   i   2021.   Der   er   budgetteret   
med,   at   det   nye   BI   system   er   gratis   for   klubberne,   og   der   er   budgetteret   med   et   EM   
værtskab   i   Furesø.   Der   er   endvidere   budgetteret   med   en   opgradering   af   DGU’s   
Drupal   system   til   hjemmesiderne.     
  

Herudover   er   budgettet   for   både   2021   og   2022   en   videreførsel   af   eksisterende   
aktiviteter.   I   2022   er   der   indlagt   en   kontingentstigning   og   en   “mindre”   hovedsponsor.   

  
Afgørelse   

Siden   udsendelse   af   bilagene   er   resultatet   blevet   forbedret   med   t.kr.   500.   Det   skyldes   
feriepengeforpligelser,   nettoberegning   af   tilbagebetaling   til   Team   Danmark   og   ikke   
brugte   midler   på   kommunikationsområdet.   Derfor   bliver   overskud   for   2020   på   t.kr.   ca.   
2.500   i   stedet   for   ca.   t.kr.   2.000.   Budgetafvigelse   på   ca.   t.kr.   3.200   er   pga.   corona   på   
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både   indtægts-   og   udgiftssiden.   Egenkapitalen   er   tæt   på   12.   millioner.   Bestyrelsen   
godkendte   resultatet   for   2020.     
  

I   forbindelse   med   budget   for   2021   drøftede   bestyrelsen   en   kontingentstigning.   
Kontingentstigningen   i   2020   blev   frafaldet   og   en   frafaldelse   igen   i   2021   gør,   at   driften   
giver   underskud   i   både   2021   og   2022.   Bestyrelsen   blev   enige   om   en   kontingent-   
stigning   på   kr.   3   i   2021,   og   sekretariatet   kommer   med   forslag   til   anbefaling   til   
aktiviteter   til   fastholdelse   af   medlemmer   i   2021.     
  

Det   blev   endvidere   besluttet,   at   der   skal   afholdes   ekstraordinært   bestyrelsesmøde   
online   inden   25.   januar   2021,   hvor   budget   2021   og   overslag   2022   skal   godkendes.     
  

B.   Orienteringssager   
B.1 Status   periodiseringsmidler   fra   DIF   (bilag   B.1.a).   

Bestyrelsen   skal   kort   orienteres   om   status   på   periodiseringsmidler   fra   DIF   med     
udgangspunkt   i   bilag   B.1.a.     

  
Afgørelse   

Tre   idrætsgrene,   som   har   fokus   på   voksenidræt   og   som   ikke   har   en   pendant   i   DGI,   
har   fået   tildelt   periodiseringsmidler   fra   DIF.   Der   er   fokus   på   rekruttering   via   Funnel   
First   og   Facebook,   og   der   er   søgt   om   midler   til   to   midlertidige   ansættelser,   en   med   
start   hurtigst   mulig   og   en   med   start   i   august/september,   så   midlerne   får   størst   effekt   
ude   i   klubberne.   Der   er   dialog   med   2   kandidater.   Det   er   nye   aktiviteter   pengene   skal   
bruges   til,   og   pengene   kan   således   ikke   dække   eksisterende   aktiviteter.   Vi   får   3   
millioner   over   2   år.     
  

C.   Eventuelt   
LBC   har   været   indkaldt   til   møde   om   idrættens   sociale   ansvar.   DGU’s   diabetes-   
projektet   blev   der   talt   godt   om.   
  

  
Christina   Dalsgaard     
Referent   
  
  
  

Godkendt   på   bestyrelsesmødet   den    ___________________________     
  

  
  

_______________________ ___________________________  
Lars   Broch   Christensen                                               Karin   Thøgersen     
Formand                                                                      Bestyrelsesmedlem   
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_______________________ ___________________________   
Helle   Berit   Kristensen Johnny   Twil 
Bestyrelsesmedlem                                                     Bestyrelsesmedlem   
    
  

_______________________   ___________________________   
Lotte   Burchard                                                 Thomas   Just   
Bestyrelsesmedlem                                                     Bestyrelsesmedlem     
  
  

___________________________     
Claus   Holm   Christensen   
Bestyrelsesmedlem     
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